
 

 

 

Agenderingsverzoek Situatie Ter Apel 

Geachte voorzitter, 

Namens de fracties van: CDA, PvdD, SP, D66, PvhN, GL, PvdA, CU en Volt verzoek ik hierbij om een 
spoeddebat op woensdag 25 september 2024. De situatie in en rondom het aanmeldcentrum in Ter 
Apel is wederom ernstig verslechterd, zoals bevestigd in recente berichtgeving. Ondanks eerdere 
toezeggingen van het kabinet dreigen opnieuw vluchtelingen buiten te moeten slapen onder 
onmenselijke omstandigheden. Dit is in onze ogen onacceptabel. 
 
In mei 2023 hebben de Provinciale Staten een motie aangenomen, getiteld "De grens is bereikt", 
waarin wij het college van GS opriepen om onder meer bij het kabinet en andere provincies aan te 
dringen op structurele oplossingen voor Ter Apel. De motie gaf het college ook de ruimte om, indien 
de veiligheid in het gedrang komt of als mensen buiten moeten slapen, provinciale middelen in te 
zetten om noodmaatregelen te nemen, met de expliciete boodschap dat de rekening naar het Rijk 
gestuurd dient te worden.  
 
Tijdens dit spoeddebat willen wij van het college horen welke concrete stappen zij sindsdien hebben 
ondernomen. We vragen met name om een toelichting op: 

• Hoe de provincie de Groninger gemeenten, met name Westerwolde, heeft ondersteund in de 
opvang en veiligheidssituaties. Ook in de afgelopen weken. 

• Welke maatregelen zijn getroffen om te voorkomen dat vluchtelingen buiten moeten slapen. 
• Welke middelen zijn ingezet om de veiligheid in Ter Apel te garanderen, zoals extra 

handhavers of andere professionals. 
• Hoe de provincie Groningen burgemeesters ondersteund, zeker nu de verantwoordelijk 

minister gemeenten volledig aan hun lot overlaat. 

Daarnaast willen wij met klem afstand nemen van het beleid van minister Faber, die ondanks de 
duidelijke oproepen van burgemeester Velema en andere betrokkenen, weigert in gesprek te gaan 
met gemeenten en provincies. Dit gebrek aan samenwerking vanuit het Rijk is stuitend. 
 
Wij verzoeken de Staten dringend om dit onderwerp te agenderen voor een spoeddebat, zodat we 
kunnen evalueren of de provincie voldoende doet en hoe we als Staten gezamenlijk een krachtig 
signaal kunnen afgeven richting het Rijk. Het kabinet moet zijn verantwoordelijkheid nemen en 
ervoor zorgen dat een humanitaire en veiligheidscrisis in onze provincie wordt voorkomen. 

Met vriendelijke groet, 

Robert de Wit - CDA  
Stijn ten Hoeve – PvdD 
Agnes Bakker – SP 
Paula Benjamins – D66 
Dries Zwart – PvhN 
Gerie Ebeltjes – GL  
Sandra da Silva Pinto – PvdA 
Fredric Geijtenbeek - ChristenUnie 
Laura Reinink - Volt 


